



# တၢ်ဆိကမိၣ်ထံကဒါက့ၤ

တၢ်ဆိကမိၣ်ဖးဒိၣ် ၂၀၂၄ တၢ်ထူးထီၣ်ရၤလီၤ



တၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်ဂၤပၤဆိကမိၣ်တၢ်လၢ လၢတၢ်ဒီးနကစၢ်လၢတၢ်သးစ့ၤ လၢတၢ်မံၤဖးၤ ၆၈၈, ဘၣ်တၢ်ဖးတၢ်ဆိကမိၣ်လၢ ကျိၣ် ၈ ကလၢ, ဒီးဆမ့ၢ် ခဲတနး, ခြိမိ, ဆဲးကလး, ဆၢဒီးန့ၣ်, ကညီ, ရၢဂၢ, စဲးန့ၣ်, ဒီးဘၢယၢ်န့ၣ်ကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

## လၢတၢ်ဒီးနကစၢ်လၢတၢ်သးစ့ၤ, တပူၤဃီ

တၢ်သ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤတၢ်ဘျၢၣ်ထူၣ်သ့ၣ်

ဖဲလၢနီၣ်ဝုဘၢၣ်ထီၣ် ၂၅, ၂၀၂၄န့ၣ်အနံၤန့ၣ်, ပုၤဟဲထီၣ်သကိးဝဲမိၣ်စ့တၢ်ဆိကမိၣ်ဖးဒိၣ်ဘူးထီၣ်လၢ ၃၅၀ ကညါလီၤ. တန့ၣ်တဘျီတၢ်ဆိကမိၣ်ဖးဒိၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အီၤလၢတၢ်ဘျၢၣ်ထီၣ်ဘၢထီၣ်ယုၤအတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, ဆိၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်သးဝံၣ်လၢအဖးဆူၣ်ထီၣ်ဂံၢ်ဘၢ, လၢအဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအီၤလၢမိၣ်စ့တၢ်စူးရဲၣ် ဆိၣ်ဖိၣ်ဘၢယုၤ နွံဖုန့ၣ်လီၤ.

ပုၤကတိၤလီၤတၢ် အတၢ်ဂၤပၤပၤ သရၣ်ဒိၣ်ဟံစု ဒီးကထၢ ဒဲးနဲးစံး အဝါးရဲစံး စံၣ်တၢ်တဲလီၤဝဲဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ပုၤကတိၤလီၤတၢ်သးစ့ၤန့ၣ် မ့ၢ်ခရၢ်ဖိအတၢ်ဖုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်မၤနီၣ်တမံၤ, လၢအဝဲဟံဖျါထီၣ်ဝဲအစီပညီဒ် “တၢ်ဆိကမိၣ်အကျဲတဘျီလၢအဂီၢ်နီၣ်ထံးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ပၤလီၤသးဆူၣ်ယုၤအဖီလၢဒီးန့ၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ပုၤကတိၤလီၤတဖၣ် လၢတၢ်မိၣ်လိာ်စုမၤသကိးတၢ်အဂီၢ်ဒီးတဖၣ်တၢ်ဂြၢလိာ်သးဘၣ်.”

တၢ်ဘၢဆၢကတီၢ် ပုၤဃုာ်ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်လၢ ကျိၣ် ၃ ကလၢ လၢမိၣ်စ့ထီၣ်သ့ၣ်ညါနီၤဖးဝဲ ဘၣ်ထွဲဒီး MC USA ဒီးကီၢ်အဖဲရဲ ကၢတၢ်ဃုထၢ, ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိ, မ့ၢ်သးမၤက လီၤဖိဒီးပုၤအဂၤလၢအကထီတဖၣ်လၢအတၢ်ဘၣ်ဒိဝဲလၢ မိၣ်စ့ တၢ်ဆိကမိၣ်ဖးဒိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်သရၣ်ကရၢတဖၣ် အဃိန့ၣ်လီၤ.

တနံၤအတီၢ်ပုၤ ဆိၣ်ဃုာ်ဒီးခၢၣ်စးတၢ်ဆိကမိၣ်ခံကတီၢ်, တၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်လိာ်မ့ၢ်လိာ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤအိၣ်သကိးတၢ်ဆိကမိၣ် တဖၣ်လီၤ. တၢ်ဖုးန့ၣ်ဖျါတၢ်လီၤဖးလၢတတီၤလၢအဆိၣ်ဃုာ်ဒီး မိၣ်စ့တၢ်ဆိကမိၣ်ဖးဒိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်သရၣ်ကရၢတဖၣ် ဒီးတၢ်ကရၢကရဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်ဆိကမိၣ်လီၤသးအိၣ်ဒီးအကျဲ ဖျၢၣ်ဝဲလီၤ. စးထီၣ်ဟံလီၤသးလၢ ယုၤအဖီလၢ, ဝံၤဒီးဟးထီၣ်ကွၢ် နီၣ်မိၣ်သ့ၣ်အသိး, နိသိးကဒိၣ်စိ နီၣ်ကမီၤလၢပုၤအဂၤအဂၤသ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.”

သရၣ်ဒိၣ်ဟံစု ဒီးကထၢ ဒဲးနဲးစံး အဝါး တၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်ကတီၢ်အဂီၢ်ပၤ



ပုၤကတိၤလီၤတၢ်ဆတၢ်ဂၤပၤ သရၣ်ဒိၣ်ဟံစု ဒီးကထၢ ဒဲးနဲးစံး အဝါးရဲစံး စံၣ် တၢ်တဲလီၤဝဲဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ပုၤကတိၤလီၤသးစ့ၤ



သးစံးတၢ်ဂၤကလၢကရၢလၢ ဝဲထီၣ်ဟံ ဝဲနီၤန့ၣ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤဝဲ စီၤပၤလၢအဆိၣ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ.



တၢ်သးဝံၣ်လၢအဖးဆူၣ်ထီၣ်ဂံၢ်ဘၢလၢအဘၣ်တၢ်တီၢ်မိၣ်ရိၣ်ခဲ အီၤလၢပုၤဘျၢၣ်ထီၣ်ဘၢထီၣ်ယုၤတဖၣ်လၢအဖဲဝဲလၢ မိၣ်စ့တၢ် စူးရဲၣ်ဆိၣ်ဖိၣ်ဘၢယုၤ နွံဖုအကျဲန့ၣ်လီၤ.



မိၣ်စ့မိၣ်န့ၣ်အသိး တဆံးသၢဂၤ (တၢ်ဆၢကီၢ်အသိး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆၢကီၢ်လၢတၢ်သးလဲလိာ်အလီၤ) ဘၣ်တၢ်ဖုးအီၤလၢသိးဒီးဖုဖျါတၢ်ပုၤအဂၤတဖၣ်လၢအဆၢဒီးမ့ၢ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်လီၤ.

